
Skolebestyrelsesmøde 
Herlev Byskole  
 
 

 

Dato: 4.2.25 
Sted: Elv      
  

Deltagere:  
Skolebestyrelse:  
Morten N Nielsen, Rasmus Kreilgaard, Christina H. Lüthi, Janus M. Egenby, Mai Zeuthen Lindqvist, Marc 
Johansson,  
Elevrådsrepræsentanter:  
Naya Hviid-Hansen  
Medarbejderrepræsentanter:  
Dorthe Holst, Asbjørn Reffstrup 
Skolens ledelse:  
Helle Seliger og Thomas Sandau 
Afbud: Betina Skovby, Trine Due-Boje Steengaard, , Marc Johansson, 
 

Punkt Uddybende kommentar Referat 

18.00 – 18.05 
Godkendelse 
af referat og 
velkommen til 
nye 
medlemmer 

 Godkendt referat 
Velkommen til nye medlemmer. 
Asbjørn blev ordstyrer. 
Præsentationsrunde 

18.05 – 18.35 
Personale- og 
elevfravær 
 

 
Opfølgning på tilgangen af personalefravær jf. 
artiklen fra Herlev Bladet.  
Drøftelse af skolens håndtering og erfaringer ift. 
elevfravær 

Personalefravær: 
Herlev Bladet havde en artikel i 
efteråret omhandlende 
personalefravær på skolerne i 
Herlev. 
Fraværet er dalende- specifikt har 
pædagogerne på Elverhøjen været 
udfordret, men pt er alle 
stillingerne besat, hvilket har skabt 
ro. Og fraværet er dalende. 
Ledelsen følger kommunens politik 
vedr. fraværshåndtering herunder 
omsorg- fraværssamtaler. 
Målet er rette vilkår på Herlev 
Byskole, så fraværet nedbringes. 
 
Elevfravær var i 
skoleudviklingssamtalen et tema: 
Registreringen i MU er udfordret. 
Plan for bekymrede fravær-titlen 
er- 
”Håndtering af bekymrede fravær 
på Herlev Byskole-” fremlægges. 



Trin 1-4 jf. bilag 
Måske skal vi fremadrettet 
udarbejde princip i bestyrelsen? 
De fagprofessionelle har 
bekymring, hvis børnene er meget 
væk. Det udfordrer 
klassefællesskabet og den enkelte 
elevs læring. 
Fokus på mistrivsel og evt. 
begyndende skolefravær- 
Vigtigt med information/ dialog 
med forældrene. 
Ledelsen informeret om ”trinnene” 
 
 
 
 
 
 
 

18.35 – 19.10 
Behandling af 
principper 

 
Drøftelse om vedtagelse af princip for 
sanktioner (se vedhæftede udkast) 

Ny ordensbekendtgørelse besluttet. 
Arbejde i lokaludvalget- jf.. bilag. 
Handleplan for overtrædelse af 
HBS `ordens-samværsregler- 
Bestyrelsen- beslutning, 
handleplanen er en retningslinje. 
 
 
 
 

19.10 – 19.50 
Orientering fra 
skoleleder 

 
- Orientering vedr. kvalitetsreformen 
(juniormesterlære på HBS, ingen karakterer på 
6.-7. årg., lokalt valgfag) 
(https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/ 
uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-
folkeskolen) 
- Morgenmad på mellemtrinnet 
- Status fagfløj (sløjd-lokalet)  
- Opfølgning toiletter på Elv 
- Etablering af fortov ved pavilloner på Eng 
- Skolens venner på Elv 
- Opfølgning på skoleudviklingssamtalen d. 
27.11.24 
 

 
Ny reform- udrulles sommeren 
2025. 
 
Juniormesterlære i Herlev 
kommune- placeres på Herlev 
Byskole. 
8. og 9. klasse- det er en rettighed. 
Antallet af elever er pt. ukendt. 
Lokale på Eng til klassen- staten 
finansierer ca. 1 million kr. 
Udfordringen på kapaciteten 
bekymrer. Er der plads fysisk? 
Projektet evalueres forår 2026. 
 
Karakterer 6.- 7. årgang – ønskes 
ikke etableres. 
 
Lokalt valgfag- supplerer de 
obligatoriske valgfag. 
 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen


 
Morgenmad på mellemtrinnet. 
 
Status på fagfløjen på Eng. 
HDS- sløjd sidste del, der skal 
færdiggøres. OM  2-3 uger klar til 
undervisning- 
 
Der skal etableres fortov langs 
pavillonerne. 
 
Toiletter på Elv- Tiltag med 
”klassetoiletter” god toilet adfærd- 
og plastikblomster til at skabe rart 
”miljø”. Måske har det en virkning? 
Afsat penge til renovering 
 
 
Skolens venner- Pensionister der 
arbejder frivilligt- hjælper i 
klasserne.  
Refleksion – kan 
forældre/bedsteforældre også 
understøtte skolen i hverdagen? 
Vigtigt, at samarbejdet defineres. 
Punktet tages op senere. 
 
Skoleudviklingssamtalen: 
Punktet udsættes til kommende 
møder 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Orientering fra 
formand 

 Gennemgået principper- grupperet 
og indsat i årshjul. 
Årshjul på kommende møde 

Orientering fra 
elevråd 

 Gallafest torsdag den 6.feb 25 
Elevrådet er dommere. 
Udviklingskonsulent på besøg i 
fælleselevrådet. 
Ny Borgmester- vil gerne have 
besøg 
9. klassernes sidste skoledag- 



Kommunalt tiltag med Festival. 

Orientering fra 
medarbejdere 

 Gallafest- efterfest – udfordring da 
vi forventer eleverne møder kl 10 
friske fredag den 7. feb. – 25. 
 

Orientering fra 
Skoleråd 

 Ingen møde 
Skolerådsmøde ca. 4 gange om året 
Ny suppleant – alle kan supplere. 

19.50 – 19.55 
Evt. + lukket 
punkt 

 Møde vedr. flytning af biodiversitet 

foråret 2025 på afdeling Eng. 

Hegn- som skærmer mod 

parkeringsplads- etableres. 

19.55 – 20.00 
Punkter til 
næste møde 

 Håndtering af mobning el.lign. 
Bestyrelsens Trivselshandleplan 
skal revideres. Punkterne tages 
samlet. 
 
Årshjul for principper-  

 
 
  

 
 
 

   

 

 

 

 

 


